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Statsbudsjettet for 1993 som vart lagt tram 6. oktober
1992, viser ei investeringsramme for riksveganlegg i fyl-
ket pa 242,9 mill. kr. 1 tillegg reknar vi med eit
tilskott/forskott pa cm lag 4 mill. kr.

Til samanlikning fiar vi i 1992 fatt ei statsloyving pa
258,6 mill, kr og tilskott/forskott fra bompengeselskap
pa 228 mill. kr.

Ved at det i ramma for 1993 og ligg eit refusjonsbelop
pa 67 mill, kr, er resultatet ein veldig nedgang i omset-
ning og aktivitet pa riksveganlegga.

Ser vi pa vegplanperioden 1990-93 er staten si investe-
ring i riksveganlegg i fylket 200 mill, kr storre enn den
opprinnelege ramma for perioden, og det er god grunn
til a glede seg over det. Ire nye storre aniegg er kome
til; Mandalstunnelen, Valsoyfjordprosjektet og Aursund-
prosjektet. Dertil kom Innfjordtunnelen med utvida plan
og kostnadsramme i fiove til opprinneleg. Den kostna-
den desse representerer er ikkje fulit kompensert, sa
nokre av del prioriterte prosjekta i vegplanen blir ut-
sette.

Skal vi vurdere budsjettet og arbeidsomfanget for 1993
er det ingen uventa situasjon vi moter. Overgangen fra
stor innsats og omsetning knytta til bompengeprosjekt
til ei omsetning based berre pa statleg loyving, har vi
vore merksame pa lenge. Ut fra venta investering pa
riks- og fylkesveganlegg har vi i fleire ar vore avskorne
fra nytilsettingar og inntak av laerlingar i anieggsdrifta.
Inntak til andre avdelingar har i stod mon vore gjod ved
overgang fra aniegg. Dette er ein situasjon som er uhel-
dig ved at vi ikkje far fornya arbeidskraft og kompetan-
se.

I arbeidet med mannskapsplanlegging for utedrifta har
vi ut fra parekna investeringar, mannskapstilgang,
entrepriseomfang m.v. rekna ut at vi i 1993 og 1994 har
ein viss overkapasitet. Vi har da teke omsyn til at vi
framleis ma ha hog grad av mekanisering for a arbeide
effektivt. Nivaet pa overkapasitet kan diskuterast, og
blir diskuted, men i all fall arbeider vi aktivt med a mark-
nadsfore oss i andre fylke, saerleg med tanke pa nybyg-

ging eller ombygging av ferjekaier. PS dette feltet har vi
oppnadd mykje og blitt godt mottekne. Vi gir honnor til
del av vare folk som har vore med pa denne utviklinga.

I  1994 har vi 6g eit stod belop oyremerka til refusjon.
Vad onskje da er at restbelopet innafor vegplanramma
1994-97 blir delt i 4 tilnaerma like Sriege loyvingar. PS
den mSten kan vi best ivareta heilSrIeg, fornuftig og
effektiv bruk av eiga arbeidskraft. Dette er ei sak som
Vegdirektoratet er godt kjent med og som del mS vere
sterk stottespelar i. Vi har og naer kontakt med
Vegdirektoratet i sporsmSI om S drive tunneldrift i andre
fylke slik at vi kan halde pS den kompetansen vi no har.

Framtida for anieggsdrifta har ikkje alltid vore rosen-
raud for heller, men det har alltid skjedd positive ting
under marsjen.

Ved S
-  aktivt samordne ressursane i driftsavdelingane
-  framleis fS arbeidsoppgSver i andre fylke
-  engasjere oss i arbeidsoppgSver i etaten som tradi-

sjonelt har vore gjod av andre
-  fS gjennomslag for vSd onskje om budsjettering

sS er vi optimistiske med omsyn til effektiv bruk av
mannskap og materiell ogsS framover.

Kjell Loen



Fransk visitt pa KRIFAST:

S MINUn MED DE KONCELICE

De kom. De sa. De ble sett. De forsvant. Pa 5

minutt og 40 sekunder var statsbeseket over.
Det var tida som var avsatt til kong Harald,
dronning Sonja og Deres gjester,- det danske
kongeparet," dronning Margrethe og prins
Henrik sitt besok pa Skjevllngsneset, raste-
plassen pa Krifast.

To nystrig-
la lens-

menn, Alf

Sollid i

Tingvoll
(t.v.) og
Oddbjorn
Solenes i

Gjemnes
og Eide,
ventet og

ventet...

Men de var presise, slik det
S0mmer seg monarkiet.
Direkte fra Oslo kom de. I

bade spesialfly og spesial-
rekvirert helikopter. Klokka
1020 pa slaget torsdag 15.
oktober, landet det store

Seaking helikopteret pa
riksvegen pa Aspoya, like
ved flytebrua pa stedet der
Krifast-furua ble saget ned.
Fylkesmann Alv Jakob
Fostervoll, som ledet vel-

komstkomiteen, hadde i sitt

folge fylkesordforer Grethe
Westergaard Bjorlo, ordfo-
rerne Martin Saether i

Gjemnes og Einar Lund i
Tingvoll, vegsjef Eivind
Vollset og et par lensmenn.

Pd det idylliske Skjev

llngsneset, kanskje den
aller fineste rasteplassen

langs Krifast, ventet flere
hundre mennesker. Tynn-
kledde skoleungdommer i
Straumsnes skolekorps for-
kortet ventetida med feien-

de marsjmusikk. To yndige
sma blomsterplker I sin
fineste stas, viste klare tegn
pa nervositet og utalmodig-
het. Store og sma, gammel

og ung viftet provende med
danske og norske flagg. Et
oppbud av sivilt og unifor-
mert politi og sikkertiets-
vakter var pk plass, og til
slutt en spent dame bak
disken i kiosken var klar til

a ta imot de kongelige.
Isende vind fra nord

gjorde ingenting. Det gjorde
heller Ingen ting at den
samme nordosten relv og
sleit i klesdrakta. At kvikk-

solvet la og duvet pa null-
graden spilte heller liksom
ingen rolle denne dagen.

Sa kom del To stilige,
pent antrukne dronninger i
svart og rodt og deres
gemaler 1 moteriktige knesi-
de frakker. Glemt var ven

tetida for blafrosne nordmo-

ringer. De unge korpsmusi-
kerne fikk liksom lift ekstra

snert i trompeten og klari-
netten. Marsjtonene Ijomet
mens dirigenten sorget for
riktig takt, samtidig som
han speidet etter de konge
lige.

Samtidig som alt dette
skjedde, smalt blitzlamper
og fotoapparater knitret I
hendene pa de mellom 70
og 80 journalistene.

Jo da, sa langt var alt
som det skulle vaere.

Selvsagt, journaliststan-
den fornektet seg heller
ikke i disse minuttene. De

..M - s/'l
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sloss om den beste posisjo-
nen, i forste rekke. De sloss

om det beste bildet. Den

beste vinklinga, om det ene
spesielle bildet som skulle
torkes utover forstesida og
gjerne noen elder inne i avi-
sa dagen etter.

For publikum var kam-
pen om det ene gode bildet
like stor underholdning, like
spennende - en like stor
test - som statsbesoket.

For at alle fotografene skul
le fa sitt bllde - du skjonner
kongehuset vil sa nodig
gjore forskjell pa noen - ble
det avsatt et minutt til foto-

grafering. Det skjedde med
flytebrua, bla og lift forsiktig
skummende sjospreyt som
bakgrunn. Og der sto de,
alle fire, og smilte til oss
med en kritthvit og sikkert
feilfri tannrekke.

Motlvet? Jo, det var
brukbart det.

Jeg flkk forresten tatt det
ene bildet, bildet ingen av

fotografene fikk. Sa vidt jeg
bar registrert, er det bare

...det gjor
de de

sammen

med

bunadpyn-
tede blom-

sterpiker,
store og

sma med

danske og

norske

flagg i
hendene...
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...sa kom de...

pa min celluloid at Krifast-
generalen personlig, Knut
Engdahl, har lurt seg tett
opp til dronning Margrethe.

lig stempling fra en av de
mer garvede, scenevante
journalistene, med beskjed
om a flytte seg.

%

...det gjorde folget, mens de unge skolemusi-
kantene fra Straumsnes spilte i nordvesten...

Hvordan det glkk til? Enkelt
nok, det. Jeg ba dronning
Margrethe vente litt pa Knut
Engdahl, slik at jeg skulle fa
det ene, spesielle bildet. Det
bildet som ingen andre har.

Besoket vil sikkert ikke

journalisten fra den ene av
de mange lokalavisene
glemme. Riktignok fikk han
ikke det ene spesielle bildet,
som ville ha fatt redaktoren

til a dele ut ekstra ros.
I kampen om den beste

posisjonen fikk dessverre
lokaljournalisten en skikke-

I

...verten, Alv Jakob Fostervoll spaserende i
front sammen med dronning Margrethe...

Stemplinga ble avievert,
mens Danebrog og vart
kj^re norske flagg blafret
frisk i vinden og marsjtone-
ne fortsatt Ijomet. Mens
folket jublet for de kongelige
og deres folge, trakk var
kjenning seg forsiktig til-
bake.

For lokaljournalisten
medforte for ovrig over-
trampet fil at han i et par
dager matte vaere forsiktig
med a tra for hardt pa hoy-
refoten.

Kong Harald, dronning

Sonja, dronning Margrethe
og prins Henriks besok er
ikke glemt. Nei du, verden,
motet, begivenheten i det
kjolige, men likevel det fine
hostv^ret er for stor til det.

Den er vel verdt a ta med

seg videre. Smilende, vin-
kende, rak og rett i ryggen,
smart i klesveien, fin pa
haret, et tilfeldig, men hyg-
gelig ord og noen bryske
mannspersoner fra hoffet,
er noe som ikke gar sa alt
for left i glemmeboka.

Dette var vel trolig forste
og siste gang jeg fikk mulig-
heten til a bevege meg inn
pa de kongelige i en av-
stand pa ikke mer enn en til
to meter.

Det siste jeg fikk se, var
at hele selskapet ble gelei-
det inn i bussene, som satte

kurs for Frei og Kristian-
sund og nye kongelige opp-
levelser.

Fransk visitt, - eller kan-

skje riktigere dansk/norsk
visitt til tross, torsdag 15.
September vil for alltid sta
risset i historeboka til KRI-

FAST. Det skjedde egentlig
mye i lopet av de fem
minuttene og 40 sekund-
ene. Det ble et hyggelig, et
minneverdig femminutt pa
rasteplassen - ogsa for
meg.

Det var kongelig festivi-
tasl

l«

...og de kongelige stilte opp til fotografering fikk jeg mitt ene bilde.



VALS0YFjORDPROSIEKTET ERIRUTE
Vals0yfjordprosjektet er i
rute. Prosjektleder Odd-
bj0rn Pladsen, som ogsa
skal lede arbeidet med

Aursundprosjektet, regner
med at apninga av vegen
fra Hestnes over Kjoloya
og Valsoya og fram til
Stokke skjer som planlagt
2. jull neste ar.

Arbeidet med Stokksund-

brua gar framover med
stormskritt. I skrivende

stund er det stopt mer enn
250 av i ait 380 meter. Brua

vil sta ferdig en maned for
den offisielle apninga.

Na er ogsa arbeidet med
breddeutvidelsen av lavbru-

ene over Hestnessundet og

Valsoysundet startet opp.
Breddeutvidelsen gir to kjo-
refelt og utfores i egenregi.

Entreprenor Ola Nedre-
seter skal i mai neste ar

vaere ferdig med utbedring-
ene av den 1,5 km lange
eksisterende fylkesvegen
fra Hestenes og til Valsoya.

Pa andre sida av fylkes-
grensa, er Statens vegve-
sen Sor-Trondelag i god
gang med utbedrlnga av
deler av vegen over
Hemnekjolen.

Nar vegen apnes, betyr det
at strekninga fra bomstasjo-
nen pa Krifast over Betna til
Trondheim kortes Inn med

, ^ if ft''

Arbeidet pa Stokksundbrua gar framover med stormskritt. i skrivende
stund er det stopt 250 av i alt 380 meter. (Foto: Jorn Hasselo)

14 km. Det betyr igjen at en kjorer riksveg 65 over
det bllr 19 km kortere a Surnadal og Rindal til
kjore riksveg 71 enn om Trondtieim.
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I GANG PA AURSUNDET

Assisterende vegsjef Paul Bolset (t.v.). oppsynsmann Ivar Meisingset.
Aureordforer Knut Baardset og Asbjorn Skogset. den forste formann i
brukomiteen, fikk xren av a felle det forste treet pa Aursund-vegen.

Arbeidet pa Aursundpro
sjektet er i gang. Det skjed-
de 23. november. Assister

ende vegsjef Paul Bolset,
oppsynsmann Ivar l\/leising-
set og Aure-ordforer Knut
Baardset og Asbjorn Skog
set som var den forste for

mann i brukomiteen fikk

aeren av a felle det forste

furutreet og kunne dermed
ogsa markere den offisielle
byggestarten.

Aursundprosjektet, som
vil gi 800 innbyggere pa

Ertvagoya fast vegforbln-
delse med resten av Aure

kommune, bestar av tre

bruer, to tunneler og til
sammen om lag 5 kilometer
veg, Prosjektet, som vil
koste mellom 155 og 160
mlllioner kroner, skal v^re
avsluttet sommeren 1995.

Prosjektleder Oddbjorn
Pladsen forteller at ban reg
ner med at bygginga av
vegen med rundkjoring pa

GIset, fram til brua over

Mjosundet, kan komme i
gang tidllg neste ar.

Arbeidet pa den 330 meter
lange Mjosundbrua og den
480 meter lange Aursund-
brua starter opp tiosten
1993. Hviike type bruer, om
det bllr betong eller stalbru-
er, er ikke avgjort. Seil-
lopene er imidlertid fastlagt
med hoyde pa 28 og 16
meter. Den 202 meter

lange brua over Smal-
sundet, mellom Rottoya og
Ruoya, vil fa et seillop pa
30 X 8 meter og er planlagt
bygd i egenregi.

Det var stor festivitas da

furua ble felt. Ghampagne-
korkene smalt, og det ble
servert champagne bade
med og uten alkohol. Nord-
re Nordmore Bruselskap
inviterte ogsa til kaffesel-
skap og serverte sine gjes-
ter skikkelig brukake.



Med 0ye pa vegen
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Molde vegstasjon

Daglig leder Nils Olav Kringstad og Stig Seljeseth er ikke i tvil om at
Vegtrafikksentralen pa Aro utenfor Molde tllfredsstlller at lenge etterleng-
tet behov.- Servicen ovenfor publlkum er na blitt enda bedre, sler
Kringstad.

Antall henvendelser til

vegtrafikksentralen har
0kt jevnt etter at publl
kum ble kjent med tllbu-
det v^rt. Primaert sper

folk om foreforholdene p&
vegnettet I fylket og om
det er glatt p^ den spesl-
elle strekningen de ska!
ut ^ kjore. Valg av dekk
og om vegene er strodd,
kjoreruter og om ferjene
holder rutetldene, er an-

dre typer sporsmSI vl far.
At tungtraflkken har opp-
daget oss, er posltlvt.
YrkessjSforene vll gjerne
vlte om akseltrykk og om
det er andre restrlksjoner
n&.

Det er Nils Olav Kring
stad, daglig leder av Veg
trafikksentralen for More

og Romsdal som sler det-
te.

Opprettelsen av vegtrafikk
sentralen er en del av Stat-

ens vegvesen sitt arbeid for

a gjore vegmeldingstjenes-
ten enda bedre. Hensikten

er at publlkum skal fa opp-
daterte opplysninger om
veg- og kjoreforfioldene i
More og Romsdal, altsa en
bedre publikumsservice.

Erfaringene Nils Olav
Kringstad har gjort etter to
maneders drift er bare posi
tive.

Erfaringstallene etter en
maneds drift forteller at an

tall opprlnginger og hen
vendelser ligger pa mellom
15 og 20. Jo darligere mel-
dingene eller v^ret er, jo
flere henvendelser far vi.

Enkelte dager har antall
henvendelser veert pa bade
80 og flere.

Vegtrafikksentralen, som
holder til i lokalene til den

nye Molde vegstasjon i
Arodalen like utenfor

Molde, er knyttet til den
regionale sentralen i Sor-
Trondelag. Den igjen er
knyttet opp til den lands-
dekkende vegmeldingsen-
tralen pa Helsfyr utenfor
Oslo.

Vegtrafikksentralen utenfor
Molde er bemannet fra

klokken 0530 til klokken

2200 mandag til fredag.
Lordag og sondager er
sentralen apen mellom
klokken 0630 og 1500. I til-
legg til den dagllge lederen,
deler fem vegvesenansatte
pa vaktordningen.

Nils Olav Kringstad sier seg
enig i at vegtrafikksentralen
er en nyskapning innenfor
Vegvesenet. Ordningen ble
etablert for a gi bedre publi
kumsservice, De tilsatte

skal sa langt det er mulig
vaere oppdatert om forhol-
dene p& vegnettet i fylket
vart, for igjen a yte bedre

service overfor publikum og
for at vedlikeholdsavdei-

inga raskere skal kunne
Iverksette tiltak pa vegene
om det skulle vsere nod-

vendig. Pa sikt kan sentra-
lens tjenester bli utvidet til a
omfatte fjernovervaking av
bruer, tunneler og under-
sjoiske forbindelser i More
og Romsdal.

- Opprettelsen av vegtra
fikksentralen betyr at veg-
beredskapen i fylket totalt
sett er blitt bedre. Ikke

minst er vi na i stand til a

yte enda bedre publikums
service.

Det er helt klart at vi med

opprettelsen av vegtrafikk
sentralen ogsa har etter-
kommet et behov som har

eksistert lenge, sier Nils
Olav Kringstad.
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Ragnar Standal har statt i bresjen
for a berge den 150 ar gamie
kvelvingbrua i Ytre Standal. (Fata:

Terje Engas, Sunnmorsposten).

I midten av oktober m^n-

ad kunne Ragnar Standal
pS Ytre-Standal pa Sunn-
more ta seg ein fortjent
kvil. Ok hadda ban avslut-

ta arbeidet og kunne leg-
gje finpussen pS den 150
ar gamie kvelvingbrua 1
Hjorundfjorden.

Med rundt 40 000 kroner i

tilskott fra Riksantikvaren

og Statens vegvesen, stor
dugnadsinnsats fra bygde-

folket pa Ytre-Standal, har
berga den 150 ar gamie
kvelvingbrua.

Brua vart bygd I 1842.
Det var Ire gardbrukarar pa
Ytre-Standal som sto tor

kostnadene. Ragnar Stan

dal er ikkje sikker pa kven
byggmelsteren var, men
han trur det kan ha vore

Ellas Jonson Brungot tra
0rsta. Dette seler han med

bakgrunn i at det star "Ellas
1842" pa ein av stelnane.

Maten brua blel bygd pa
er ikkje ukjent. Stelnane i
kvelvinga star 1 press mot
kvarandre, og det er ikkje
brukt noko hjelpemlddel tor
a halde del saman. Ragnar
Standal tortel at i tolgje his-
toria skal brubyggarane ha
sagt at, "Raider den, sa tal-
der den straks. Men star

den, sa star den mens ver-

den star".

Sjolv om brua I Hjorund-
tjorden Ikkje har vore utsett

tor uhell, har det likevel
vore neere pa. Under stor-
tlaumen i 1948, heldt det pa
a ga gale. Tidleg pa 60-talet
var det berre bygdetolket
sin innsats som berga brua.
Den nye brua sto da terdig,
og meininga var a sprengje
bort den gamie kvelving
brua.

Biltilsynet Kristiansund:

LAN ET BARNESETE

Vi onsker at bilforerne

skal vise hvor glade de er
I barn og at de setter bar-
nas sikkerhet i hoysetet.
Gjennom k etablere en
utieiesentral for barnesi-
kringsutstyr i bil, f^r bilfo-
rere som ikke har slikt
utstyr 1 bilen aniedning til
nettopp k vise dette, tor-
teller stasjonsjef Frank
Dyrhaug ved Biltilsynet
Kristiansund.

Biltilsynet i More og Roms-
dal er ikke redd tor a ga nye
veger. Initiativet stasjons-
sjet Frank Dyrhaug tok tor a
opprette utieiesentral av

barneslkringsutstyr i bil ble

godt mottatt. Med okono-
misk stotte tra tylkestratikk-
sikkerhetsutvalget, vegkon-
toret og torhandlere av slk-
ringsutstyr, ble sentralen
etablert.

Lignende tilbud, men
Ikke sa omtattende som

dette, tinnes tiere steder i
More og Romsdal. Tilbudet
vart er konsentrert om ald-

ersgruppa 0 til 7 ar. Sentral
en disponerer et par hundre
barneseter, puter, bagnett
og seler. For et barnesete
betaler en 300 kroner i

depositum. Det innbetatter
leie i tre m^neder. Ved leie-

Biltilsynet Kristiansund er forst ate i fylket med utieiesentral for barnesl
kringsutstyr.

kontraktens utiop betales

200 kroner tilbake.

Vi har ogsa korttidskon-
trakter. Det kan jo hende at
bestetoreldre, tanter eller

onkler pa helgebesok vil ta
barnet med pa biltur. LeIe
av sikringsutstyr tra tredag
til mandag koster 50 kro
ner, torteller Frank Dyr

haug.
Frank Dyrhaug mener

det er naturlig at biltilsynet
etablerer tilbudet, Det tor-

klarer han med at tratikkslk-

kerhetsarbeid er et av

mange arbeidsomrader tor
biltilsynet.

Du vet, etablerer en
gode vaner i ung alder, vil
de gode vanene gjerne tor-
tolge en person resten av
livet. A veere sikret i bil,
bade som torer og passa-
sjer, mk da veere en god
vane. Er du ikke enig?
Spor stasjonssjet Frank
Dyrhaug.
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FLINKE 6-ARINCAR
FEKK TRAFIKKPRISEN

Takk for at de tar ungane
alvorleg. Dette var glede-
leg. Vi har lenge arbeidd
aktivt og m^lbevisst med
trafikkopplaering i 6-ars-
klubben i Svanviken bar-

nehage. Trafikktryggings-
prisen ser vi pa som ein
stor aere. Dei 10000 kro-

nene skai kome godt med

i det vidare arbeid med

trafikktrygging, sa styrar

Inga Berit Utigard etter at
ho hadde teke imot Tra-

fikktryggingsprisen 1992.

Det var omtrent 20 spente
ungar, som tidleg cm mor-
genen 12. oktober, tok veg
an til Geiranger og fylkes-
tinget. Saman med ungane,
i  den fullasta bussen, var

ogsa spente foreldre og til-
sette i barnehagen.

Det heile byrja med at 6-
aringane skulle leere a ga i
trafikken. Mange overras-
kande hendingar og opple-
vingar - at del matte bryte
trafikkreglane - fekk etter

kvart ungane til a jobbe
enno meir intens med tra-
fikkopplaerlnga. Ungane var
ikkje darlegare del enn at
del forfatta eit brev som vart
send rette ansvarshavande

i Eide kommune. Der ba del

kort og godt om at; "Noko
ma gjerast med Elde-
trafikken". I brevet, som var

adressert til det kommunale

traflkkutvalet, fortalde ung
ane om del mange rekla-
meskilta kloss inn til vegen,
om dei mange blllstane
som ikkje tok omsyn til dei
sma i trafikken, om villpar-
keringa inne blant butikk-
ane der folk ferdast og om
den farlege varetrafikken
Inn og ut av sentrum. Med
god hjelp av dei tilsette i
barnehagen og foreldre,
vart og ein video laga. Den
viste pa ein fin mate proble-
ma som hersker i sjolve
sentrumsomradet.

-Det var greit nok a fa
"eit spark bak". Det var og
pa tide at vi blei gjort merk-
same pa problema. Det
kommunale traflkkutvalet

tok barna pa alvor. Vi gjekk
inn i eit samarbeid med bar

nehagen. Samtidig var for-
betringane, i samarbeid
med Statens vegvesen og
Eide kommune, sett igang,
fortel Gerd Kirsti Bredeli

Slake, leiar av det kommu

nale traflkkutvalet.

Dermed var 6-arsklub-

ben i Svanviken barnehage
ein av dei sterkaste kandi-

datane til prisen I ar. At 6-
aringane fortjente prisen, la
heller ikkje FTU-leiar
Malfrid Mogstad noko skjul
pa, da ho under overleve-
ringa i den fullsatte tingsa-
len sa mellom anna dette:

-Trafikkulykker med per-
sonskader i More og
Romsdal i ara 1985-1991

har i gjennomsnitt kosta
samfunnet 465 millioner

kroner arleg. Dette ma vi
og alle andre gjere noko
med. Det har barna ved

Refleksvestane sette ungane stor
pris pa.

Jublande 6-aringar saman med
styrar Inga Berit Utigard(t.v.) og
FTU-leiar Malfrid Mogstad etter-
prisoverrekkinga.

Svanviken barnehage gjort.
Nar prisen i ar gjekk til 6-
arsklubben i barnehagen sa
er prisen samstundes ein
honnor til alle dei andre

barnehagane i fylket som
jobber aktivt med trafikk

trygging.
Kva ungane var mest

oppteken av?

-Skal vi til barnehagen
og dele pengane no, var
det ein av dei sma som ville
vite, fortel Malfrid Mogstad.



-Orkanen og kata-
strofen som ramma

sa mange 1. januar i
ar, kan vi na si fikk

en heldig iosning for
Bolandet. Dere fikk

ei ny, god bru, man
ge ganger bedre enn
den gamie. I tiilegg
fikk dere en ny veg-
forbindelse uten bru.

I ettertid ma vi kunne

si OSS glade for at
brua brakk i to, etter
sammenstotet med

frakteskuta. Brua var

sterkt nedbrutt.

B0LANDET IQEN

Det var rene 17. maistemning da
Bebrua ble apnet og B0landet igjen
ble landfast.

Overingeni0r Tore Witso bar all
grunn til k i/®re fornoyd med resul-
tatet.

Det var vegsjef Eivind Voll-
set som sa dette da han i

September kunne overrekke
ny bru til folket pa begge
sider av Bofjorden. Arbeidet
med brua gikk i rekord-
fart.Trafikken pa den nye
Bobrua ble satt pa 18. Sep
tember, noyaktig pa dagen
og nesten pa timen, som ble

bestemt da bygginga startet.
Overingenior Tore Witso
tiadde all grunn til a vaere
fornoyd, bade med at tids-
fristen holdt og ikke minst
med det gode resultatet.

Godt fornoyd med resul

tatet var ogsa stortingsrepre-

sentant og snorklipper Gud-
mund Restad. Gjennom sitt
arbeid i Stortinget medvlrket
han sammen med andre

krefter til at finansieringen
ble ordnet.

Men aller meat stolt og
mest glad var likevel Kara
Donheim. Straks brua for-

svant i fjorden, etter at den
forerlose frakteskuta hadde

rent pa den i orkanbygene,
stilte formannen i grendaut-
valget seg i spissen for ny
bru og for igjen a samie byg-
da.

Det var stortlngsrepresentant Gud
mund Restad som fikk ^ren av i

skjasre snora. Han fikk god hjelp a\
Kare Donheim, formann i Grenda

utvalget.

Na er det bare glede som
preger bygdesamfunnet. Ar
beidet med brua gikk raske-
re enn vi hadde trodd.

Vegvesenet har gjort en
skikkelig god jobb. Etter at
den nye brua kom, vaknet
bygda til nytt liv. Brua har
skapt ny optimisme. Mange
fortjener ros og god omtale
for arbeidet som er gjort. Jeg
vil gi honnor til Vegvesenet
for det arbeidet som er

utfort, sa Kare Donheim til

"Veg og Virke" pa apnings-
dagen.

Hole bygda har gift sItt
bidrag til brua, og hele byg
da bidro ogsa til den svaert

vellykkede brufesten. I Bo-
fjorden skole hadde bygde-
folket, brubyggerne, repre-
sentanter for Surnadal kom-

mune, Statens vegvesen og
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LANDFAST

indre innbudte gjester ben-
;et seg til test. Bernt 800 sin
trolog, skildret utviklinga i
)ygda fra 30-tallet og fram til
dag. Han la spesielt vekt pa
iva brua bar betydd og vil
)ety for bygdesamfunnet.
Dg nettopp nybrua var da
lelvfolgelig ogsa gjennom-
jangstemaet pa festen.
"ove Snekvik S^ther sine

)rd; "Det er en lettelse at
lybrua er tatt i bruk", skulle
ortelle det aller meste om

Ivor stor betydning Bobrua
lar for et samlet bygdefolk

la Bolandet. Vegsjef Eivind Vollset og stortings-
representant Gudmund Restad fikk
^ren av a skjsere de forste stykke-
ne av den store "brukaka".

VEC OG VIRKE 6

GANGER NESTE Ar
Neste ar kommer Veg og Virke ut mad 6 nummer.
Bakgrunnen er storre interesse for bedriftsbladet vart, og
ikke minst at vi ved a oke antall utgivelser vil kunne pre-
sentere ferskere nyheter. Vi tror ogsa kontakten mellom
hiver enkelt ansatt og den interne og eksterne infor-
masjon pa denne maten kan bli bedre.

Det var for ovrig ansatte i Statens vegvesen som forst
tok opp sporsmalet om a eke antall utgivelser. Den
okende interessen for Veg og Virke bar mellom annet
kommet til uttrykk i form av mange gode bidrag til bladet.
Noen mindre redaksjonelle endringer, bade nar det gjel-
der layout og innbold vil komme, men de kan n^rmest
karakteriseres som kosmetiske. Det som er klart er at

bladet vil vaere pa maksimum 24 sider. Hovedinnboldet -
var mangeartede virksombet - vil vaere slik vi i dag kjen-
ner det fra Veg og Virke.

Totalt sett tror redaksjonutvalget at omieggingen vil
gjore bedriftsbladet mer leservennlig, lettlest og kanskje
litt mer spennende. At vi kan presentere ferskere stoff,
sees ogsa pa som vesentlig.

En skal ikke legge skjul pa at vi nok vil kunne mote p&
kjente og pa nye overraskende problem og utfordringer,
nar vi skal ut med bladet seks ganger Sriig. Det nytter
ikke a ta sorgene pa forskudd.

Det er ikke med sa lite spenning redaktoren og redak-
sjonsutvalget gar los pa utgivelsen av Veg og Virke nes
te ar. Skal en lykkes med omieggingen, kreves det mel
lom annet en jevn flyt av artikler, nybeter, bilder og tips
og reportasjeideer fra alle ansatte i etaten.

Hermed gar oppfordringen til alle dere rundt 600 i
Statens vegvesen More og Romsdal om a levere bidrag
til Veg og Virke.

Redaksjonutvalget bar lagt opp til folgende utgivelser
i  1993;

Nr 1 uke 9

Nr 3 uke 27

Nr 5 uke 44

Nr 2 uke 18

Nr 4 uke 36

Nr 6 uke 51

THE

GOLDEN ROUTE"-

TROLLSTIGEN ER SIKKER!

Jem og belong bar sikret "gullruta" - Trollstigvegen. Na
er fjellbammeren, som beerer den forste svingen etter
Stigfossbrua pa riksveg 63, sikker. Det var i oktober
vegen ble stengt for nodvendig utbedringsarbeid. Selv
om utbedringsarbeidet bar gatt som planlagt, vil ikke
vegen bli apnet for til varen.
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NY VEG- OC BILTILSYNSSTASJON i 0RSTA

Brakketilv^relsen tar slutt neste ar. Grave-

arbeidet pa den nye stasjonen startet opp i h0st.
Den nye veg- og biltilsynstasjonen er trukket
noe titbake i forhold til dagens plassering.

Byggjemeldinga er no godkjent av
0rsta kommune. Stasjonen si plasse
ring vert delvis pa tomta til vegstasjo-
nen og tomta til biltilsynet. Samla ute-
areal til bygget er ca. 11,4 dekar. Det
attstaande arealet pa austsida av bil-
tilsynstomta skal nyttast av vegstasjo-
nen til m.a. lagringsplass. Stasjonen
bar ei samla grunnflate pa ca. 1195 m^.
Ein liten del av administrasjonsbygget
vert pa to plan. Tilfluktsrom skal byg-
gjast pa kjellarplan i samband med
kontrollgrav. I administrasjonsbygget
skal vegstasjonen og biltilsynet ha
kontor i kvar sin ende. Ekspedisjonen
og kantina m.m. skal vere felles. I til-
knytting til administrasjonsbygget vert
det to kontrollhallar - ein for lette kjo-
retoy og ein for tunge kjoretoy.

Vegstasjonen er no i ferd med a pla-
nere omradet som dei skal nytte til
lagringsplass. I tillegg skal den eksis-
terande sandsiloen flyttast til dette
omradet. Dette arbeidet skal vere fer-
dig for vinteren. Era Statens Bygge-
og Eiendomsdirektorat bar ein fatt foi-
gjande framdriftsplan:

- Anbudskunngjering i veke 40/92,
med pameldingsfrist 19. oktober -92.

- Anbudsutsending i veke 43/92.
- Anbudsfrist 30. november 1992.
- Anbudsopning 2. desember 1992.

Ut fra ovanforstaande framdriftsplan
vonar ein at byggjearbeidet kan ta til
umiddelbart pa nyaret. Byggjeperiode
er anslatt til 1 ar.

Noverande biltilsynsstasjon er saman-
sett av Moelvenbrakker. Dei fysiske

arbeidsforholda er darlege. Alle tilset-

te ser fram til den dagen dei far arbei-
de i tidsmessige lokale.

Helge Idar Vartdal
stasjonssjef

lo
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Vart

nye

"ansikt

Tidligere i host var designmanualen for
Statens vegvesen klar. Den slar fast at
etatsmerket er hovedelementet i profi-
leringsprogrammet eg i identifisering-
en av Statens vegvesens tjenester eg
produkter. Det understrekes at etats
merket ma behandles med respekt og
omtanke. Merket er ikke gjenstand for
individuelle vurderinger.

Fargene er fortsatt radt,
gult og svart, men de er
brukt pa en ny mate. Krone,
triangel og vinger skal gjen-
gis i gult med kontur i svart
pa rod kvadratisk bunn. Nar
etatsmerket gjengis i en tar
ge, svart, skal krone, triang
el, vinger og kvadrat gjen
gis som enkel strektegning.
Videre sier manualen at

dersom etatsmerket skal

gjengis pa materialer elier
under forhold hvor hoved-
fargene ikke er med, kan
merket gjengis i gull, solv,
blindpreg, som tekstiltrykk.

Men hvordan blir vi seende

ut, da?
Publikum forbinder oss i

stor grad med gule biler og

maskiner, og vegarbeide-
ren i arbeid langs vegen.
Den gule fargen blir be-
holdt. Sammen med logoen
var, vil det pa kjoretoyene
bli klistret ei sort/hvitt diago-
nalstripe - for biltilsynet blir
stripa bla og hvitt - samt
profilmerker som bade for-
fra, bakfra og fra siden tor-
teller et "her kjorer Statens
vegvesen".

Alle bygg, steder og miljoer
der Vegvesenet bar sitt vir-
ke, skal ha et synlig felles-
preg. Hensikten er at folk
skal kjenne igjen vare bygg
ved forste blikk, selv om

storrelse, form og innhold
kan variere fra sted til sted.

Ved om-, pa- og nybygging

skal det derfor velges be-
stemte farger, og det skal
monteres internskilter av ny
enhetlig type.

For a understreke at Stat

ens vegvesen er den sam-
me etaten over hele landet,
skal vi i storre grad bare
bruke etatslogoen "Statens
vegvesen". Pa brevark skal
vi fortsatt brukes fylkes- og
stasjonsbetegnelser.

Avdelingsbetegnelsene skal
ikke brukes. Vi skal heller

ikke bruke etatsemblemet

pa skilt som preger f.eks.
anieggskontor. Et vegskilt
er en ting, et etatsskilt noe
halt annetl

Nytt for brevarkene er at

etatsmerket skal gjengis i

farger og at skrivemaskin-
skriften skal erstattes med

boktrykker-skrifttypen
Times. Denne omieggingen
er under arbeid.

Det er ogsa kommet nye
regler for annonsering. De
tidligere nevnte diagonal-
bandene, som pryder vare
kjoretoy, skal ogsa prege
avisannonser fra Statens

vegvesen over og under.

Fra 1. januar er det vedtatt
at det nye programmet skal
tas i bruk. Men det er klart

at det vil vaere behov for en

overgangs- og innarbei-
dingsperiode for etatsmer
ket brukes slik designma
nualen foreskriver.
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NY OLJE- OC SM0REMIDDELAVTALE
I ett ledd for a fa ned driftsutgiftene
pa biler eg maskiner gikk maskinav-
delinga i sommer ut til oljeselskap-
ene og ba om tilbud pa levering av
oljer og smoremiddel.

Resultatet av den runden ble at a/s

Norske Shell kom med beste tilbu-

det, og ny avtale ble inngatt.
Dermed er ett langt kundeforhold til
Norol/Statoil til ende, og vl ma laere
OSS nye navn og utseende pa
mange produkter.

Datoen for skifte er satt til 1. novem-

ber, sa vi er 1 full gang med a utar-
beide nye smorekart og overgangs-
lister for maskinparken. En tar slkte
pa en smidig overgang, sa en tid vil
vi ha bade Statoil og Shell 1 omlop.
Produktutvalget vil bli omtrent som
for, da vl bar lagt opp til a ha f®r-
rest mulig varianter. Vi vil derfor
fremdeles ha en motorolje som dek-
ker hele maskinparken. Dette er en
fordel bade for lagerhoid og for bru-
kerne.

Det som blir nytt er at vi for lastebil-

gruppen 510, 511 og 512 0kerolje-
skiftintervallet fra 5000 km til 10 000
km. Smoreintervallet okes fra 1250

km til 2500 km. Nye vedlikeholdsbo-
ker og servlceskjema er under
utsendelse. "Smabllene" 1 514- 515-

gruppen og resten av maskinparken
skitter som for.

Vi haper overgangen glir smertefritt
og at det smorer seg minst like bra
som tidligere. Sporsmal om smore-
kart - oljer - smoremidler etc. rettes
til undertegnede.

Til slutt en overslkt over de mest

brukte kvaliteter:

©

Synthetic;

Type Statoil (gar ut) Shell

Motorolje Powerway D4 15W-40 Rimula X 15W-40

Hydraullkkolje Hydraway HVXA 32 Tellus T 32

Girolje Gearway G5 80W-140 Gearolje HD 80W-90
Autom.girolje Transway DX 11 Dexron 11

Vekselolje Loadway ER 220 Omala 220

Ghassisfett Greaseway ZX 2N SRS 2000

Lagerfett Uniway ER 2N Retinax LX

Asbjern Molaup

5UKSES5

De apne dagene Biltilsynet
Molde arrangerte 1 samar-
beid med Romsdal politi-
kammer. Merges Auto-
mobilforbund, bilbransjen
og dekkbransjen i Molde
ble en suksess. 1 lopet av to
dager fikk unge bileiere og
bilforere i alderen mellom

18 og 25 gratis kontroll av
sine kjoretoy.

Fellesaksjonen. "Slitt er no'
skitt", ble arranged for
andre gang. Den er et av

flere tiltak rettet mot unge
bileiere i kampen for sikrere
bil, tryggere trafikk og bed-
re miljo.

BEDRE TILBUD I

SURNADAL OG RINDAL

2. oktober i ar ble drlften av biltilsynets stasjon pa
Surnadal overtatt av Biltilsynet Sunndalsora.
Allerede da avdellnga pa Sunndalsora ble etablert 1
1988, var det bestemt at kommunene Rindal og
Surnadal skulle legges inn under stasjonens
ansvarsomrade. Inntil endringa skjedde, var det
stasjonen i Kristiansund som stod for drifta.

Omlegginga forer ogsa til at drifta utvides noe.
Innkjop av datautstyr gjor at avdelinga kan skrive ut
vognkort og proveskilt.

- Det skal ogsa bli mulig a foreta registreringer og
utlevering av skilt. Dette tror vi er et tilbud bilbran
sjen i Surnadal vil ta godt Imot. Apningstidene for
avdelinga vil bli justert, og fra nyttar er det tale om
flere apningsdager 1 uka, forteller biltilsynssjef Arne
Johnsen.

Han legger til at Halsa kommune fortsatt ligger
under Biltilsynet Kristiansund.
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RIKSVEG 63 OPPSKREDFONNA-0VSTELIA EID5DAL

Den siste grusvegparsel-
len (7,7 km) "The
Golden Route" blir no

utbetra med fast dekke.

FrS Oppskredfonna og
nedover Indreeidsdalen

som ligg 450 til 500
m.o.h., g^r vegen gjen-
nom eit vakkert og frodig
kulturbeite med om lag
600 sm^fe (gelt og sau)
og 50 storfe. (Elva buktar
seg nedover denne dalen
og kryssar vegen 4 gong-
ar.)

Aniegget er i full svlng 1
dette omradet med utsklf-

ting av myrmasser ned til
3-4 meters djupne. Elva
munnar ut 1 Eidsvatnet ved

Indreeide. Langs Eidsvat
net vil vegen liggje lengre i
fra vatnet enn i dag for a gi
plass til ein natursti. Ved
utiopet av vatnet skal det
byggjast el ny bru (Eide
bru), og ein hovudraste-
plass er planlagt i dette
omradet. Simen Gylsetfi
skal lage tilplantingsplanar i
omradet ved naturstien og
rasteplassen. Mellom Eide
bru og veggarasja er 1,5
km veg ferdig med berelag.
Nedanfor veggarasja er
aniegget igang med grov-
planering. Anieggsdrifta i
vinter er fieilt avfiengig av

m

Den siste grusvegparsellen pa "THE GOLDEN ROUTE" mellom Eldsdal og Gelranger, far no fast dekke.

veret og snomengdene i
omradet. Det er i skrivande

stund snakk om a starte

opp langs Eidsvatnet.

Det blei loyvd ekstraordi-
n^re midlar til aniegget
hausten 1991, men det var

ingen planar i omradet pa
det tidspunktet. Det blei
utarbeidd ein regulerings-

plan for riksvegen mellom
Oppskredfonna og Berge
(7,2 km). Planen lag ute til
hoyring i april 1992 og er

enda ikkje godkjent. Anieg
get starta opp like etter at

hoyringsfristen gjekk ut.

Grunnervervet er no i hamn

og det blei 35 minnelege
avtalar.

Data fr^ reguleringsplanen:
Kostnadsoverslag inkludert naturstien 32,0 mill, kr
Gjennomsnittleg dogntrafikk (AdT) 425 bilar
Vegbreidde 6,5 m
Storste stigning (ved Berge) 8,0 %
Skarpaste kurve - horisontalplanet 270 m

- vertikalplanet liogbrekk 3000 m
- vertikalplanet lagbrekk 3000 m

Aksellast lO/IOtonn

Nye bruer/klopper g stk.

KuiT L0d0en

SLUTT FOR I VINTER
Arbeidet med miljogata pa
Batnfjordsora er slutt for
vinteren. Sa langt bar pro-
sjektet gatt som planlagt.
For arbeidet vart stansa,

blei vegstrekninga fra hel-
seheimen til sentrum lagt
om. Parallellforskyvinga av
riksvegen er ikkje ferdig.
Dekkelegging og noko min-
dre arbeid star att hier.

Vergudane sitt lune utover
vinteren og varen vil vere
avgjerande for nar arbeidet

kan takast opp att. Miljo
gata skal vere ferdig i 1993.

Noko av det siste som blei

gjort for arbeidet stansa,
var at tre store informa-

sjonstavler blei montert.
Tavlene som er 2 x 2,5

meter er sett opp ved dei
tre innfartsvegane til Batn-
fjordsora.
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V E R N E L E I A R N PER50NLEC

Egil Bakke arbeidde ei kort
tid i eit gartneri f0r han fekk
jobb i Vegvesenet. Jobben
fekk han etter ein prat med
daverande verksmeister Wal-

fred 0lander. 5. november

1945, 18 ar gamal, begynte
ban som medhjelpar for snik-
karar ved vegsentralen.

Dobbel Ion

- Mitt torste oppdrag var a
vere med Soren Lergrovik til
Lonset tor a byggje eit lite
skur tor a lagre strosand i.
Materialane matte hentast

tra Kortgarden.

- Den torste lona i Veg

vesenet var god. Grunnlona
var pa 1,- krone pr. time
pluss eit tillegg pa 50 ore.
Dette var ei dobling av lona
eg hadde tidlegare, tortel ein
av nestorane i Statens veg-

vesen i tylket vart.

I byrjinga, tortel Egil Bakke,
hadde del tilsette omtrent

berre handverktoy og -rei-
skap a hjeipe seg med. Rett
nok hadde etaten tra tor kri-

gen tatt ein "Dratn" motor-
veghovel. Den var tortsatt i
drift da han begynte i 1945.
Utanom den var maskinut-

styret ute pa vegen lastebilar
og nokre luttkompressorar.

Verneleiar Egil Bakke or i dag ein av
dei med den aller lengste arbeidsda-
gen bak seg i Vegvesenet i More og
Romsdal. Med dei mange arbeidsopp-
gavene ved vegsentralen, in nan veg-
arbeid og no som verneleiar, er han
godt kjend av alle som bar vore i
vegetaten nokre ar.

Arbeidet med HMS-handboka bar

teke mykje av arbeidstida til Egil.

Era n^rare 50-talet fekk vi

meir utstyr. Det var kom-
pressorar tor tjellboring og
motorveghovlar, bulldozarar
og hjullastarar.

Vore med pa det meste
- Men heilt i byrjinga av mi
tid i Vegvesenet, gjekk mes-

/
- Lena i Vegvesenet var god, betre enn
den eg hadde i min ferste jobb.

teparten av anieggsarbeidet
med handemakt, det som i

dag vert kalla arbeidsinten-
siv drift. Handreiskapen var

spade, hakke, trillebare,
jord- og steinvaggar. Meste-
parten av arbeidet gjekk tore

seg i eigenregi. Storre pro-
sjekt, som Vegvesenet ikkje
hadde maskiner og utstyr til
a ta pa seg, blei sett bort til
andre.

Vegvoktarar og vedlike-
haldsarbeidarar kom rett

som det var innom vegsen
tralen og skulle ha bade bil
og litt hjelp til a uttore ymse
arbeid, og otte var han den
ungdomen som vart sendt ut
saman med dei eldre, royn-

de arbeidarane. Om dette

tortel han:

-  Isgrusing om vinteren, sta
med spaden oppe i lastekas-
sa og slenge sand tramover
langs med bilsida, var hardt
og otte eit kaldt arbeid. Vi
hadde ikkje tallerkenspreia-
rar og slike ting den gongen.
Han Egil har og vore ute og
lappa grusvegane og tylt
grus ned i slaghola, og veg-

skrapa er ikkje noko tram-
and reiskap.

- Seinare arbeidde eg bade
pa plateverkstaden og i bil-
verkstaden. Eg har og vore

med a byggje ein del terje-
kaier ute og vore innom som
sjator og maskintorar ein del
ar. Slik sett kan du vel godt
skrive at eg har vore med pa

I meir enn 47 ar har Egii Bakke tent vegvesen

det meste av det som gar

tore seg pa vegsentralen.

Til Afrika

I  1973 fekk Egil Bakke per-
misjon tor a arbeide tor
NORAD i Tanzania. Det

utviklingsarbeidet og jobben

gjekk ut pa var a byggje
vegar pa landsbygda.

-  I perioden som Norad-
tilsatt i Tanzania hadde eg
mellom anna ansvaret tor

drift av 40 maskiner. Det var

knuseverk, hjullastarar, veg-

hovlar, lastebilar, kompres-
sorar og borevogner.

- Problema dukka otte opp.
Eg minnes at det mange
gonger var vanskeleg a
skatte nok drivstott og reser-
vedelar til maskinene. Etter

min torste periode i Tanz
ania blei det noko seinare

eit ar i Botswana, i ein til-

svarande jobb. Der hadde
eg ansvaret tor eit verksted
i  samband med eit vegan-
legg. To gonger til, torst i
1981 og sa 1986, tilbragte
eg kortare periodar i Tanza
nia.

Har sett spor

Det er som verneleiar, Egil
Bakke har sett spor etter seg

dei siste ara. Dei tieste mei-

ner at vernearbeidet i Veg
vesenet tungerer bra.

- I nesten heile din yrkesak-
tive periode, i meir enn 47
ar, har du vore tilsett i

Vegvesenet. Er det stor skil-
nad pa vernearbeidet i dag
samanlikna med da du byrja
i etaten?

- Skilnaden er stor. Da eg
byrja i Vegvesenet gjekk
vernearbeidet stort sett ut pa
a ta dei tilsette til a bruke

- isgrusing var hardt og ofte kaldt
arbeid.

- Problem, som u-hjelpearbeider i

Tanzania, dukka ofte opp.

verneutstyr som hjelm, briller
og horselsvern.

- I dag dreier arbeidet seg
meir om a ta arbeidsleiinga
til a ta vernearbeidet alvor-

leg og leggje det inn i tore-
buingsplanen. Eit av vare
mal er at nar arbeidet vert

igangsett, er det lagt opp
med tanke pa at det skal dri-
vast vernemessig torsvarleg.
Det er noko vanskeleg a ta

det til slik vi sa gjerne vil det
skal vere.

- Leiinga tenkjer ikkje alltid i
dei banene vi onskjer. Men
det har vel kanskje med at
alt nytt treng ei tid tor a
modnast.

Eit anna omrade som opptek
Egil Bakke er museumsar-
beidet. Pa grunn av at arbei
det som verneleiar tar mykje
av arbeidsdagen, er ikkje
museumsarbeidet blitt like

hogt prioritert.

Nok § gjere
- Det er nok a henge tingra-
ne i, og mykje arbeid star att
tor eg kan seie at eg er
ajour. Det gjeld til domes
katalogisering og arkivering
av gamie vegvesenbilde.
Nokre har eg tatt tra ansatte

og nokre er eigne toto. Det
star att mykje arbeid tor bil-

ledarkivet er slik eg gjerne vil
det skal vere, tortel han.

- Statens vegvesen har vore
ein veldig god arbeidsplass.
Det viser seg at dei tieste i
etaten set pris pa a vere her.
Det er lite utskifting av tilset

te, og dei langt tieste som
kjem blir.

Som pensjonist, tar du vel tid
til overs tor a sysle med hob-
byane dine?

- Fritidsproblem vil ikkje
mote meg. Vi har hus med
ein jordtlekk til, og eit gam-
malt hus som vi broker som

hytte. Eg har bat og baton
har naust. Livet ute i natu-

ren, pa sjoen og i tjellet, set
eg stor pris pa. Alt treng a bli
stelt og pusset pa, veit du.
Tida eg tar til overs, vil eg
nytte til a reise og sja meg
litt omkring, avslutter Egil
Bakke.

- Statens vegvesen har vore ein god
arbeidsplass.

Terje Haug
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Skytebas Arne L0vlid og anieggsleder Jakob Engeseth klar for gjennom-
slagssalven.

Gjennomslaget for Mandalstunnelen kom 10. September. 0ystein Tafjord,
Magne Heggem, Arne Lovlid og Jakob Engeseth kan gratulere hverandre
med ei ny vellykket salve.

NYU GIENNOMSLAG FOR RASSIKKER VEG
En gang i lopet av april-
mai neste itr, er det ventet
at trafikken settes pa den
2080 meter lange Man
dalstunnelen. Tunnelen
g^ir fra Saebostranda forbi
Sauset p^ riksveg 9. Den
ellminerer 8 registrerte
sn0skred og erstatter
dagens smale og svinge-
te veg med to trange ras-
overbygg.

Gjennomslaget ble gjort 10.
September. Etter pilotsalva
tidligere pa dagen, kunne
anieggsleder Jakob Enge
seth og bans 26 mann ster-
ke tunnellag, lade den siste
salva. 500 kilo dynamitt
gikk med i det siste. store
smellet.

Nar Mandalstunnelen er

kjorekiar, bar vi snart fatt en
rassikker veg fra Alesund til
Andalsnes. slo vegsjef
Eivind Vollset fast overfor
pressen, straks etter at
kruttroyken hadde lagt seg
og fotografene hadde ladet
sine kamera klar til fotogra-
fering. - Sfrekningene som
na star igjen er mellom
Farkvam og Stolsvaet og
mellom Vage og Farkvam.
Det dreier seg om knapt to
kilometer smal veg. Pa dis-
se strekningene bar tung-
trafikken noe vanskelig
med a passere hverandre
pa en trygg mate. Dette er
strekninger vi er spesielt
oppmerksomme pa, legger
vegsjefen til.

Aniegget startet i no-
vember I fjor med forskjae-
ringen pd Saebostranda.

Drivinga startet 20. januar i
ar, og bar gatt kontinuerlig
med 3 sklfts-ordninger fram
til gjennomslaget.

Det er ufsprengt 123272
teoretisk kubikkmeter fjell i
tunnnelen, og Innsatt 11250
fjellbolter for sikring. Videre
ble def boret 243502 hull og
277400 kg sprengstoff gikk
med. Til fjellsikring gikk det
med 1290 kubikkmeter
sproytebetong. Den gjen-
nomsnittlige inndrifta ligger
pa mellom 70 og 80 meter,
med en topp i uke 13.
Denne uka drev en tunne
len 88 meter inn i fjellet.

Steinmassene fra tunne
len bar vi selv, kommuner
og private foretak brukt til
fyllinger. 88 557 teoretisk
kubikkmeter fjell er fraktet
med lekter til fylling for

fremtidig bru over Tres-
fjorden.

Fram til trafikken settes
pa, vil det videre arbeid
besta av sluttrensk, etter-
sikring, drenering, vann og
frostsikring, oppbygging av
vegbane, stoping av porta-
ler og elektriske installasjo-
ner.

Na bar vi sagt at vi en
gang i lopet av april-mai
maned vil sette trafikk pa
tunnelen. Blir det skikkelig
snevinter, med stengt veg
mellom Mandalen og Vag-
stranda, kan vi som en nod-
losing tillafe at Mandals
tunnelen blir brukt. Vi reg-
ner med at tunnelen blir
kjorbar i lopet av vinteren,
sier Jakob Engeseth.
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HOLLERUTVALCET
Hollerutvalget er som kjent nedsatt av Sam-
ferdselsdepartementet for a utrede nytt sty-
ringssystem for Statens vegvesen.

Utvalget har til na stort sett
konsentrert sag om inn-
henting av informasjon om
etaten. Av fylkene er det
bare More eg Romsdal
som til na har blitt besokt. I

tillegg har utvalget luftet og
diskutert tanker omkring
produksjonsdelen av Stat
ens vegvesen. Det egentli-
ge arbeidet med a utrede
nytt styringssystem er pa-
begynt i host. Utvalget har
frist til 1. juli 1993.

Undertegnede har del-
tatt pa mote hvor adminis-
trasjonsdirektor Kjell Haa-
land refererte fra utvalgets
arbeid sa langt. Haaland er
eneste medlem av utvalget
som har direkte tilknytning
til Statens vegvesen. Jeg
tenkte derfor jeg kunne for-
midle denne informasjonen
videre.

Haaland var av den for-

mening at utvalget i noen
grad har begynt i fell ende.
Innhenting av informasjon
og diskusjon har i stor grad
gM pa produksjonsdelen.
Det har v«rt vanskelig til
na a fa gjennomslag for
drafting av etaten som hel-
het. Statens vegvesen er jo
mye mer enn bare produk-
sjon. Forvaltningens over-
ordnede mal er f.eks. lite

berort, som kollektivansvar,
trafikketat og hva skal for-
valtningen omfatte osv.

Haaland sa det derfor

som en viktig oppgave na
forst a fa vedtatt rappor-
tens disposisjon, og i hvil-
ken ende diskusjonen bor
begynne. Haaland mente
klart at forvaltningens over-
ordnede mal burde droftes

forst.

Nar det gjelder vegplan-
arbeidet mener utvalget at

dette bor utvides til 8-10

ars perspektiv. Vegdirek-

toren vil ta initiativ.

At utvalget til na har
konsentrert seg mye om
produksjonsdelen av Stat
ens vegvesen kan skyldes
flere forhold: Produksjon er
et handfast begrep som de
fleste kan ha mening om.
Statens egenproduksjon
kontra privat har veert
sterkt fokusert de senere ar

og ikke minst, det er spri-
kende meninger om ram-
mevilkar i en konkurranse-

situasjon mellom offentlig

og privat drift.
Utvalget er klar over at

Vegvesenet sliter med a
skille produksjon/forvalt-
ning, og at det i den sam-
menheng er et stort skille
mellom fylkene, ikke minst i
storrelsen pa egenproduk-
sjonen. En er derfor opptatt
av at det skal oppnas tro-
verdighet i konkurranse-
situasjonen mellom offent
lig og privat produksjon. Ut
valget legger til grunn at
anieggsvirksomhet, produk
sjon av strukturelt vedlike-
hold og deler av trafikkrettet
vedlikehold horer under

produksjonen.
Fire alternativ, eller mo

deller, for byggherre- og
produksjonsfunksjonen i
Statens vegvesen droftes:

a) Byggherrefunksjonen og
produksjonsfunksjonen i
samme resultatenhet

(anieggsavdelinga),
men med regnskaps-
messig skille.

b) Produksjonsfunksjonen
skilles ut som egen
resultatenhet under veg-
sjefen.
Byggherrefunksjonen
legges til en av de andre
resultatenhetene.

c) Produksjonsfunksjonen
legges som en egen
divisjon under vegdirek-

ff'JA I

toren (svensk modell).
Byggherrefunksjonen
som egen divisjon i
Vegdirektoratet og pa
vegkontorene.

d) Produksjonsfunksjonen
blir et eget selskap hel-
eiet av Vegdirektoratet.
Byggherrefunksjonen
som i dag i Vegdirekto
ratet og ved vegkontore

ne.

C er neppe aktuell, saerlig
som folge av Vegvesenets
tilknytning mot fylkene.

Filers er det syn for alle
losninger i utvalget. Gene-
relt er en opptatt av at kon-
kurranse skal skje pa like
vilkar.

Haaland er uenig i dette,

ikke minst pga. den desen-
traliserte driftsform vi har,
med store forskjelier mel
lom fylkene, Redusert mu-
lighet for beredskap, redu
sert byggherrekompetanse,
ikke minst i utkantstrok,

redusert mulighet for kor-
rektiv til markedet, et nytt
stort entreprenorfirma pa
linje med andre entrepreno-
rer er ogsd forhold som
taler mot d.

Dersom a, b eller tilpas-

ninger av disse velges, er
det pa langt naer sikkert at
det blir sa omfattende pro
duksjon i alle fylker som na.
Regionalisering er her stik-
kord. Pga. etatens tilknyt
ning til fylkene er regionali
sering ikke med i utvalgets
mandat. Dette er litt synd
da nettopp denne driftsfor-
men er en av plankene til
etaten for a kunne vaere

effektive og ha nok kompe-
tanse til a vaere konkurran-

sedyktige i markedet.
Biltilsynet er forelopig i

svaert liten grad droftet og
dermed ulost.

Dette var kanskje ikke
sa mye nytt, men stort mere

nytt er det heller ikke i
utvalgets arbeid. Spenn-
ende blir det a se om utval

get makter a heve seg over
forvaltnings- / produksjons-
nivaet og tenke etat som
helhet.

Sannsynligvis vil en
ende pa forslag til prinsipp-
losninger for styring av
Statens vegvesen. Statens
vegvesen er siste samferd-
selsetat som er pa banen
for gjennomgang.

Tore Wits0
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FERjEKAIGJENGEN FERJEKAIGJENGEN

STA DIG P A F ART EN
Som en flokk farende fant reiser de

land og strand rundt. Fra Sogn til Flakk
og Rervik i Ser-Trendelag og videre
nordover til Svensby noen mil sor for
Tromso, er reiseruta ferjekaibyggerne
bar fulgt det siste aret.

Siden pasketider har seks-
mannslaget fra bru- og fer-
jekaiseksjonen bygd nye
ferjekaier pa Flakk og Ror-
vik, like utenfor Trondheim.

Sambandet over Trond-

heimsfjorden er et av lan-
dets mest trafikkerte. Med

700 000 biler og mellom 1,5
og 2 millioner passasjerer
arlig, er det bare strekninga
Horten-Moss som kan vise

til hoyere trafikktall.

Steinar Brevik, basen for

tremannslaget som hadde

arbeidsuke den dagen vi
tok turen nordover noen mil

utenfor Trondheim, forteller
at ombygginga og utvidel-
sen av ferjekaiene pa Flakk
og Rorvik er regnet som et
stort oppdrag.

Palmar Orsel (bak), Einar Strand

og Terje Nordii fra maskinavdel-
inga pS Aro var travelt opptatt med
a rnontere lasekassen pa reserve-

brua.
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Vi startet arbeidet ved

pasketider i ar og skal v^re
ferdig om el ukes tid. Pa
Rorvik bygde vi nytt fender-
verk. Vi utforte storre om-

byggingsarbeid i betong for
ny ferjekaibru og vi leverte
og monterte brua. Selve
ferjekaibrua er 9 x 18 met
er, og er av samme stor-

relse som brua pa Furneset
pa Vestnes. De totale byg-
gekostnadene pa Rorvik
beloper seg til i storrelses-
orden fire millioner kroner.

Pa Flakk gjorde vi storre
ombyggingsarbeider i be
tong i forbindelse med at
det skulle monteres ny fer
jekaibru ogsa her. Brua er
av samme storrelse som pa
andre siden av fjorden. I til-
legg til at vi monterte nytt
heisesystem, skiftet vi ut
reservebrua. Den fiyttet vi
fra Rorvik. Byggekostnad-
ene pa Flakk er regnet til
om lag tre millioner kroner,
forteller Steinar Brevik.

Det ser ikke ut til at de hyp-
pige ferjeavgangene hin-
drer dere i arbeidet. Flar det

aldri vffirt uhell?

Uhell har vi ikke hatt. Det

eneste ma vaere at vi av og
til bie skikkeiig gjennom-
biaute, nar vinden stod ret-

te vegen og sjosproyten tok
OSS. Likevei, det kan jo hen-
de at en av oss trar feii i tra-

veiheten og ramier pb sjo-
en, men slikt horer sjeiden-

■i

Lars Kvernberg er st0dig pa foten.

hetene til og er ikke sa mye
a snakke om.

Pa Rorvik var det mye
sprengningsarbeid. Der var
vi nodt til a avpasse saive-
ne til avgangstida. Ferjene
gar med 20 minutters mei-
iomrom. Mange ganger var
ikke ferja kommet mer enn
20 meter fra bommen, for
saiva gikk. Skytebasen var
er en dyktig kar. Etter hvert
er vi biitt sa godt kjent med
hverandre at vi arbeider
godt sammen som lag. Vi er
sikker pa hverandre, sier en
smilende Lars Kvernberg.

Jobben i seg seiv er pa
ingen mate mer fariig enn
andre anieggsjobber. Den
er bade triveiig, utfordrende
og spennende. Vi far se
mye av iandet. Turnusen vi
har gatt her oppe, har gift
oss mye fritid. Et tremanns-
iag har fri ei uke, mens det
andre iaget jobber. Det er
en fin ordning, legger
tredjemann pa iaget, Odd-
bjorn Midtiid, til.

Og na b^rer det nordover
til Troms?

Det stemmer det, men ikke
for alle av oss. Nar dette

kommer pa trykk, er vi i god
gang pa Svensby. Det et
ferjested ved Lyngseidet
noen mil sor for Tromso.
Arbeidet der oppe er savidt
jeg forstar mer omfattende
enn det vi har gjort her. Den
gamie kaia skal rives og vi
skal bygge belt ny ferjekai.

Det skal ogsa bygges ny
ferjekai pa Haisa, men den
oppgaven skal gjores av
andre, forteller Steinar
Brevik.

Hakk i Use\ med ferjekai
byggerne, folger gjerne
verkstedfoika fra maskinav-
deiinga pa Aro. Pa Rorvik
motte vi tre av dem. Einar
Strand, Terje Nordii og
Palmar Orset var fuiit opp
tatt med a rnontere lase
kassen pa reservebrua.
Sveisefiammene iyste og
vinkeisiiperen duret og kas-
tet ginstregnet rundt beina
vare, da vi forsiktig baian-
serte oss fram til enden av
brua.

Veikommen hit. Det var da
hyggeiig, er den muntre hii-
sen som moter oss.

Opp av det aviange huiiet,
heit framme pa ferjebrua
dukker Palmar Orset opp.

1

Det er et omfattende arbeid som er utfort pa ferjestedene Rorvik og Flakk.

Skuider ved skuider jobber
Terje Nordii.

Fler er det bare a sta pa til
vi er ferdige. Brua ma byg
ges om siik at den passer i
forma. Lasekassen pa ferja
er fiyttet til faiiporten. Der-
med ma kassen pa brua
justeres. Det iigger mye
arbeid i dette her, og kan-
skje mer enn det a iage en
heit ny iasekasse, forteller
Palmar Orset, for de igjen
fortsetter der de siapp.

Fra Trondelag gikk turen nordover til Svensby og nye oppgaver.
De jobber godt sammen som lag. Oddbjorn MIdtlid. Lars Kvernberg og
Terje Nordii (t.v.).
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CEBYRMYNDIGHET TIL BILTILSYNET
Vegdirektoratet har utarbeidet for-
slag til en ny forskrift om gebyr
for visse overtredelser av vegtra-

fikklovgivningen. Denne forskrif-
ten vil, Heir den trer 1 kraft, innebae-

re to prinsippielle nyheter.

Den ene nyheten er at biltilsynet
vil fa gebyrmyndighet. Tidligere er
det bare politiet som har hatt silk
myndlghet. Det er apnet adgang til
dette gjennom en endring av veg-
trafikkloven som Stortinget foretok
4. juli 1991.

Den andre nyheten er at det skal
reageres med gebyr i langt flere
typer overtredelser enn det som er
tilfelle i dag. Politiets gebyrmyndig
het er i dag begrenset til overtredel
ser av reglene om bruk av personlig
verneutstyr. For ovrige overtredelser
reageres det pa vanlig strafferettslig
mate, oftest ved utstedelse av for-

enklede forelegg.
Etter utkastet til forskrift skal poli

tiet eller biltilsynet kunne ilegge
gebyr for folgende overtredelser:

a) unnlatt a ha med seg forerkort
eller mopedforerbevis

b) unnlatt a ha med vognkort under
kjoringen

c) kjort uten hastighetsmaler eller
med hastighetsmaler som ikke
virker

d) unnlatt a ha med seg varseltre-
kant

e) kjort ulovlig med piggdekk eller
kjettinger, eller uten a medbringe
kjettinger

f) kjort med dekk med monsterdyb-
de under lovlig minimum

g) kjort med signalhorn som gir lyd
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Biltilsynet har fatt gebyrmyndighet for visse overtredeise av vegtrafikklovgivningen.

med varierende tonehoyde eller
styrke

h) unnlatt bruk av pabudt verneut
styr (hjelm, bilbelte)

i) ikke etterkommet forers ansvar
overfor en eller flere passasjerer
under 15 ar som ikke bruker
pabudt verneutstyr.
Dette innebaerer bl.a. at flere

overtredelser vil bli avkriminalisert.
Gebyret er foreslatt satt til kr

400,- for hver overtredeise. Til sam-
menlignlng er dagens vernegebyr pa
kr 300,-. Dette har imidlertid ikke
vaert justert pa lang tid. Mini-
mumssatsen ved forenklede fore
legg er kr 500,-. At gebyrsatsen set-
tes lavere enn dette, ansees a vaere
en rimelig konsekvens av at overtre-
delsene avkriminallseres.

Det er overtrederen som skal
vaere ansvarlig for a betale gebyret.
Bileieren skal imidlertid vaere solidar-

isk ansvarlig. Staten skal ogsa ha
legalpanterett for gebyrkravet i ved-
kommende kjoretoy.

Dersom gebyret ikke er betalt
innen tre uker, forhoyes det auto-
matisk med 50 %. Statens innkre-
vingssentral skal sta for innkreving-
en.

Klage over gebyr som er ilagt av
biltilsynet, skal sendes vegkontoret.
Er gebyret ilagt av politiet, sendes
klagen dit. Dersom klageren ikke far
medhold, skal saken oversendes for-
horsretten for avgjorelse.

Utkastet til forskrift har vaert ute
pa horing og sendes na til Sam-
ferdselsdepartementet som skal fat-
te endelig vedtak. Den nye forskrift-
en antas a tre i kraft i lopet av forste
halvar 1993, men dette er enna ikke
avklart. Biltilsynets tjenestemenn vil
fa nodvendig opptering for forskrlft-
en blir tatt i bruk.

HEDRET
Konsulent Bjorn Heggem ved Bil
tilsynet Kristiansund og forstesekre-
teer Else-Marie Henriksen ved Bil
tilsynet Alesund ble begge nylig
hedret for lang og tro tjeneste i
etaten.

Under fellesmotet biltilsynet i fylket
avholdt i Surnadal, fikk de to over-
rakt et stort krystallfat etter a ha
arbeidet i etaten i 25 ar. Vegsjef
Eivind Vollset midt pa bildet.
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Forslagsnemnda

13000 KR FOR TRE FORSLAC
Forbetringar skal gjere oss i stand til a oppfylle
hovudmala 1 etaten ved a gi betre publlkums-
servlce, bll flinkare nar det gjeld trafikktrygg-
leik, enda flinkare pa miljevern og betre fram-
komst for alle trafikantar.

Forslagsverksemda skal vere ein stimulans-

for alle tilsette til a tenkje nytt og utradisjonelt.
Forslagsnemnda bar del siste to mota be-

handla 7 forslag, og forslaga er honorerte med
premiar fra kr 7 000,- til kr 500,-. Vi vil med dette
presentere nokon av forslaga som vart premi-
erte:

VASKEUTSTYR FOR SKILT O L

Forslagsstillar: Tilsette ved Skodje vegstasjon.
Premlebelep: kr 7 000,-

Utstyret kan brukast til spyling med hegtrykk eller som
roterande kostar tilfort vatn. Kostane kan snuast om, ga
begge vegar og regulere fart. Vatnet kan varmast opp til
ca. 60° C. Utstyret kan brukast av ein mann fra forarplass.
Utstyret kan enkelt byggjast om slik at det og kan nyttast
pa kantstolpar, tunnelrefleks og tunnelbelysning,

Forslagsnemnda meinte at dette forslaget representer-
te ein vesentleg nytteverdi og rasjonaliseringsgevinst.
Forslaget er utarbeidd av fleire, og premien pa kr 7 000,-
vart difor tildelt tilsette ved Skodje vegstasjon.

SOKKELLYFTAR FOR

SKILT

Forslagsstillar:
Kjell Sagll, vegsentralen.
Premiebelop:
kr2 000,-.

Kjell Sagll vart oppfordra til
a utvikle elt lyftereiskap til
sklltsoklar. Resultatet er

vist pa bilde, og tilbake-
meldlngane liar vore gode.
Verknaden er nesten som

ein notteknekkjar. Forslags
nemnda meinte at dette for

slaget bar ein viss nyttever
di for drifta, og forslaget
vart honorert med kr 2 000.-.

OPPSAMLINGSTANK FOR SPILLOLJE 1
SERVICEBILAR

Forslagsstillar: Asbjorn Molaup. vegsentralen.
Premlebelop: kr 4 000,-.

Tanken er laga I aluminium og tilpassa VW LT31. Oppa
tanken er det montert ei sjolvsugande pumpe. Den blir
brukt bade til fylling og leasing av tanken. Dette skjer gjen-
nom ei luke som og blir brukt ved tomming direkte i tanken.
Tanken fiar vore i bruk i fleire ar med godt resultat.

Forslagsnemnda meiner at dette forslaget fiar fiatt stor
nytte ikkje minst i eit fielse- og miljofagleg aspekt, og fors
lagsnemnda honorerte forslaget med kr 4 000,-.

Vi nyttar hovet til a minne om at alle tilsette kan sende inn
forslag. Er forslaget godt kan du fa penge- eller gjen-
standspremie.

Berit Brendskag Lied

• LETTERE RIGGER

I dekk som blir produsert etter 1. oktober i ar er det ikke
tillatt a benytte pigger som er tyngre enn 1,1 gram.
Dette gjelder for biler med tillatt totalvekt mindre enn
3.500 kg. Det betyr en vektreduksjon pS 0,7 gram pr.
pigg. Bestemmelsen fattet Vegdirektoratet i mai.
Bakgrunnen er onsket om d redusere piggens aggres-
sivitet mot asfalten. Lettere pigger kombinert med for-
bedring av vegdekket, kan fore til mindre vegslitasje i
fremtiden.
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RUNDK0YRING

- OC5-410RSTA
No har ogsa 0rsta fatt si

rundkoyring. Torsdag 5. no-
vember blei rundkoyringa
ved Ivar Aasen-statuen i
sentrum av kommunen teke

i bruk. Sjolve finpussen, be-
plantinga, vert utsett til
varen.

Den nye rundkoyringa
forer med seg at trafikken i
omradet ved rutebilstasjon-
en og Essostasjonen vert
lagt om. Omlegginga gir
god tlyt i det ulykkesbelasta
krysset.

For del som er godt
kjende i 0rsta, forte! vi at
rundkoyringa vert femarma,
med to armar for riksveg 1,
ein for Ivar Aasen gata, ein
for Holmegata, ein for Park-
vegen og ein for tilkomst til
rutebilstasjonen og Esso
stasjonen. Det vil ikkje
lengre verte innkoyring til
samfunnshuset fra rund

koyringa. Tilkomsten til
samfunnshuset vil difor skje
fra Holmegata.

Gangvegen fra Kreditt-

kassen og postkontoret
skal forast pa sorslda av
riksvegen og med gangfelt
til andre butikkar i naerlel-

ken. Det skal og lagast
gangfelt for kryssing til
Holmegata.

Anieggsleiar Arne Lauv-
rak fortel at arbeldet gjekk
etter planen. Noko smaar-
beid star att. Det gjeld mel-
lom anna tllplantinga, som
skjer til varen og er sett bort
til landskapsarkitekt.

EFfEKTIV FLI5HUGGEII
Maskinavdelinga har net-
topp anskaffet hydraullsk
drevet flishugger for monte-
ring pa Volvo L70 hjullaster.
Med dette har vi fatt en

enhet som kan ta hand om

kratt og sma busker i
forbindelse med skogryd-
ding langs vegene.

I dag ma dette lessee pa bil
og ofte kjores lange veger
til godkjent deponerings-
plass, der en ma betale for
a bli kvitt avfallet.

Flishuggeren har dreibart
utkast sa en har valget mel-
lom d samie opp flisa i en
folgebil, eller blase den ut i
terrenget (tilbake til natur-
enl). Den som kan nyttig-
gjore seg flisa til f.eks.
"dekkbark" eller flisfyring,
far her en gratisgevinst pa
kjopet.

Flishuggeren "tygger i seg"
trevirke opptil 180 m/m

- >

''I..

'':d>':L "

Effektiv redskap. Demonstrasjon pa Vagstranda. Fra venstre: KJell Haukeberg oppsynsmann i T-4. Johan Nyb0
vegmester i T-1. Sverre Lindset vedlikeholdet i T-6 (i kjeledress), impoderselger Trond Dahl i r0d kjeledress,
Jan Roppen i vegvesenjakke. I lasteren sitter Jergen Asgard.

diameter og "spytter ut" flis i
storrelse 6-15 m/m (juster-
bart).

Maskinavdelinga haper det

te vil v^re et tjenlig utstyr,
og at det kan v^re med pa
a oke utnyttelsen pa hjul-
lasterparken i stille perio-

der. Nar dette leses er

utstyret forhapentligvis i full
drift i T-4.

Asbj0rn Molaup
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EIT VEGMERKE BUR BORTE

FOR CODT

Eit vegmerke blir borte for godt. Den gamle lea bar tent mange, mel-
lom anna Statens vegvesen. Inntil Molde vegstasjon flytta til
Aredalen, tente lea som stasjon for T-5.

Eit av del mest synlege landemerka innfartsve-
gen til Molde, er den gamle loa I Arodalskrysset.
Loa, som no bllr borte for godt, og den gronne
garasjen tente som kontor og lager for Molde veg
stasjon Inntil T-5 flytta til Arodalen I mal.

Bin del av omradet rundt den gamle vegstasjon pa Are
blei ekspropriert i samband med bygging av den nye
Arodalsvegen i 1977-79. Ved ekspropriasjonsskjonnet
23. februar 1979, loyste Vegvesenet inn omradet nord
for Fannestrandsvegen med pastaande bygningar.
Bygningane som sto pa omradet, vart utieigd til den tid-
iegare eigaren, eit biifirma. Dette firmaet fekk og ioyve
til a byggje verkstad pa omradet.

i  1983 gjekk biifirmaet konkurs, og Vegvesenet kjopte
verkstadbygget fra konkursbuet. Eit nytt firma, som
dreiv vidare etter det som var gatt konkurs, fekk leige-
avtaie med Vegvesenet for deiar av bygningane og
uteomrade fram til sommaren 1985. Lagerhaiien biei
deit om lag pa midten og Molde vegstasjon flytta inn
med feiiesiager og verkstad i den eine haivdeien.

I den ovste deien av lea var det innreidd kontor som

vediikehaidet og anieggsoppsynsmennene som
arbeidde i omradet tok i bruk. Biifirmaet tok i bruk "fjo-
sen" som kontor og deieiager, og deite spiserom med
vare folk. I gjodseikjeliaren vart det innreidd rom for
Vegvesenet sine "museaie" gjenstandar.

i  1985 flytta biifirmaet ut og iaboratoriet si geotekniske
avdeiing tok etter kvart over mesteparten av den pias-
sen som biei iedig. Maskinavdeiinga tok samtidig over
den gamle biiverkstaden pa nordsida av Arodaisvegen.
Den biei forst nytta til lager, seinare biei den beste
deien av bygninga sett i stand og innreidd til verkstad
for modeiisnikkar Odd Haivorsen.

Vediikehaid og aniegg flytta i mai i ar til den nye veg-
stasjonen i Arodalen, Gammeiseteriia 19, og i Septem
ber flytta geoteknisk avdeiing etter.

-A i' i ^

NYE SALTSPREIARAR

TIL T-5 OG T-7
Det er i ar kjopt inn to nye
Epoke SH4500 kombi-
spreiarar, som er stasjonert
i T-5 (Molde vegstasjon) og
T-7 (Frei vegstasjon).

Som namnet seier er det

te ein kombinasjonsspreiar
som kan brukast til a koyre
ut

- vaeske (metta saitioysing)
-  torrsait

-  fukta salt

- vaeske + torrsait

- vaeske -t- fukta salt

Spreiarane bar rom for
4000 kg torrsait og 5500
liter vaeske. Torrsait kan

spreiast ut i breidde 2-12 m,
medan tiisvarande for vaes

ke er 3,5-7 m. Torrsait kan

spreiast i mengder fra 5 til
40 g/m' Vaeskemengda kan
reguierast silk at det gir 3 til
15 g/m^ med torrsait.
Spreiarane blir drivne av
hydrauiikken pa iastebiien,
og sjaforen regulerer
mengda fra eit betjenings-
panei inne i forarhuset.

Saitioysing bar vore brukt i
T-7 (Kristiansund/Frei) og
T-4 (Alesund/Spjeikavik) i
to ar, medan det er nytt i
T-5 (Moideomradet).

Bruk av vaeske gir betre

resuitat med mindre bruk

av salt, Saltmengda kan

reduserast til ned mot 1/3

av det som blir brukt ved

bruk av torrsait, noko vi vil

tru blir godt motteke av tra-
fikantane. Dessutan kan ein

bruke bortimot dobbei sa

stor fart ved utkoyring, siik
at vi vil rekke over iengre
strekningar. Metta saitioy
sing bar dessutan iavare

frysepunkt (-21,2 grader C),
siik at vi kan baide isfri koy-
rebane ved iagare tempera-
tur enn tidiegare.

Spreiarane er montert pa
rammer med bydrauliske
stottebein, siik at dei iett
kan "parkerast" sa biien blir
frigjort til anna arbeid. Dette
er svsert viktig med tanke
pa driftsokonomi/utnytting
av iastebiien. Montering/
demontering av spreiaren
tek 5-10 minutt.

Vi bar god tru bade pa
metoden og utstyret, og ser
fram til at vi kan by dei veg-
farande enda betre vegba-
ne og bape at det vil gje
positivt utsiag pa uiykkes-
statistikken.

Kolbjern Engen
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VELFERDSTUR T-8
Onsdag den 24. juni 1992
dro hele T-8 pa tur. Vseret
var tint og turen var opplagt
med buss fra Eidsvag via
Sunndalsara, Tingvoil, KRI-
FAST, Kristlansund, Aver-

0y-Bud og tilbake til Sunn-
dalsora.

Turen var opplagt spesielt
med tanke pa at 2 medar-
beidere skulle ga over i
pensjonistenes rekker.
Vegmester Torvald Hoel og
"skiltdirektor" Ole Gussias

gikk fra bordet etter hen-
holdsvis 40 og 30 ars tjen-
este.

Etter at alle hadde besatt

bussen gikk turen til KRI-
FAST, der hogbru, flytebru
og bomstasjon ble bade
omtalt og fotografert.

Pa Bistro Futura var det

lunsj, der ble det overrakt
hver sin liten gave til de to
kommende pensjonistene,
krydret med noen velvalgte
ord.

Turen fra Kristlansund over

Averoya ble guidet av
den avtroppende vegmes

ter. Hustadvika Turlstsenter

var neste stopp hvor det ble

servert kaffe og kaker, for vi
fortsatte til Bud, der kanon-
stillingen fra krigens dager-
ble sett pa. Videre ble det
kjort om Eidsvag og til
Sunndalsora vegstasjon.

En sitter inne med at alle

syntes det var en vellykket
tur, hvor alle hadde hygget
seg. Ikke minst de to kom
mende pensjonistene.

Olaus Winther

vegmester T-8
Gaveoverrekkelse til Torvald Hoel og Ole Gussias.

Gjengen samlet utenfor
Hustadvika Turistsenter.

P

NY VEGCARASJE I T - 4
Vedlikeholdsomrade T-4 har fatt ny veggarasje i Eids-
vika i Flaram kommune.

Tomta ligger pa nordsida av riksveg 659 og er pa
ca 7000 m.

Bygget har en grunnflate pa ca 300 m og inneholder
saltlager, sandlager, lager/garasje og en garderobe-
/sosialdel. Veggarasjen ble tatt i bruk mandag 5. okto-
ber 1992.

DET CAR FORT IINNFJORDTUNNELEN

Det kjores fortsatt fort i Innfjordtunnelen. Nylig ble en
ungdom fra Romsdal domt til 21 dagers ubetinget feng-
sel etter a ha blitt knepet i 140 km. 21-aringen kjorte for-
bi en sivil UP-bil med to betjenter i. I retten forklarte ban
at han hadde det travelt og at han var kjent med at mak-
simum tillatt hastighet er 80 km i tunnelen.

POLITISK ST0TTE FOR VEGVALC I
ROMSDALEN

Statens vegvesen har fatt politisk stotte for detaljplanen
Foss-Flatmark. Bygningsradet i Rauma har akseptert
vegvalget. Kostnadsoverslaget for den om lag fem kilo
meter lange parsellen er pa rundt 7,5 millioner kroner.
Planen er at arbeidet starter opp neste host og avsluttes
i  1994.
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5 MINUTT MED VERNELEIAREN

INNF0RING AV

"INTERNKONTROLL"

- Kva er foremalet?

Malsetjinga med internkon-
troll (HMS) er a fremje
arbeidsmilje og sikkerheit,
vern mot helsa og miljoska-
der fra produkt, vern av det
ytre miljo mot forureining,
betre behandling av avfall
og betre trivnad pa arbeids-
plassen.

- Kven har ansvaret?

Det er eit leiaransvar a sja
til at krava i lov og forskrift
blir etterlevde. Men det er

ein foresetnad at alle tilset-

te viser vilje til medverknad.

- Kvar star vi i dag?
Leiinga har utnemnd ei
HMS-gruppe som bestar
av;

Geirmund Nordal, driftsav-

delinga (leiar)

Kjell Ramstad, trafikant- og
kjoretoyavdelinga

Knut Inge Braute, maskin-
avdelinga
Sverre Digernes, driftsav-
delinga
Levor Legernes, arbeids-
mannsforbundet, hovudver-

neombod

Arnold Hustad, anleggsav-
delinga
Egil Bakke, Knut Stokke-
land, sekretcer

Gruppa har i hovudsak
arbeidd med HMS-handbo-

ka som bestar av:

- Fellesdel

- Spesialdel
- Dokumentasjonsdel

Fellesdelen er utforma og

behandia av AMU den 23.

September, sa no er det
opp til vegsjefen om den
blir godkjent.

HMS-FILOSOFI

Vegsjefen har gjennom
HMS-filosofi synleggjort lei
inga si positive haldning til
HMS-arbeidet.

DELEGERINGSBREV

Vegsjefen stadfestar her
sift ansvar i hove til

Arbeidsmiljolova (AML), og
han ber sine mellomleiarar

planleggje, organisere og
utfore arbeidet pa ein slik
mate at det stettar krava i

AML

- Kvar gar vi?
Spesialdelen av handboka
skal utformast av avdeling-
ane, det er difor utnemnd

avdelingsvise grupper, som
i eit fellesmote er orientert

om ein mal som dei kan

arbeide etter. Arbeidet fra

gruppene skal vaere ferdig
seinast 31. mars 1993.

HMS-gruppa skal sa sam-
ordne arbeidet fra avde-

lingsgruppene.

Dokumentasjonsdelen av
handboka skal utformast av

FIMS-gruppa.

MILJ0PRIS

I mote 23. September 1992
tilrar AMU at leiinga oppret-
tar ein FIMS-pris for More
og Romsdal.

Prisen skal stimulere til okt

engasjement i miljo- og sik-
kerheitsarbeid.

HMS skal og inn som fast
post pa lags-, byggje-,
avdelings- og leiarmota.

E0S-avtalen gir mange endringer:

FRAM MED "KUFANGEREN"
E0S-avtalen medfo-

rer mange endringer
for OSS I biltilsynet,
men Ikke minst for
blieieren. En av flere

pussigheter er at den
en gang s^ mye
omtalte og beromte
"kufangeren" Igjen

vil bli tillatt, forteller
biltilsynssjef Arne
Johnsen.

Undertegnelsen av E0S-
avtalen betyr flere kontroller

og utvidet myndighet for bil
tilsynet. Arne Johnsen lover
flere hallkontroller, en

okning i antall kontroller av
tyngre kjoretoy. Personbiier
og varebiler vil bli kontrol-
lert forste gang etter fire ar,

og deretter annet hvert ar.
Ingenting blir gratis. Kon-
trollen vil koste mellom 50

og 450 kroner, alt etter stor-
relsen pa kjoretoyet.

Dette er bare noen av

endringene som kommer.
Det er klart at EF-forskrifte-

ne ikke ensidig blir dradd
nedover hodet pa bileieren.
Visse justeringer blir fore-
tatt. Vi har pabud hos oss,
som vil bli innfort i EF-lan-

dene. Det gjelder mellom
annet 3-punkts sikkerhets-
seler i baksetet.

Det er klart at brukskon-

trollen blir utvidet. Vi vil

kontrollere at forskriftene

folges. Det betyr mellom
annet at vi vil kontrollere at

last er forsvarlig sikret. at
transport av farlig gods fol-
ger forskriftene. at reglene

i

Som folge av EOS-avtalen ma kontrollor Arne Brevik ved Biltilsynet i

Alesund godkjenne «kufangeren" fra 1. januar neste ar

for kjore- og hviletid folges
og at nodvendige tillatelser
og avgifter er i orden og
betalt. Antall utforte kontrol

ler, ndr det gjelder nettopp
kjore- og hviletid, vil bli utvi

det fra 50000 i 1992 til

190000 kontroller, forteller

biltilsynssjef Arne Johnsen.
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AMU

SIA

SI ST

Arbeidsmilj0utvalet har
hatt 2 m0ter sia sist. M0te

nr. 2/92 vart halde pS
Gursk0y vegstasjon den
25. juni, der arbeids-
leiinga og verneombodet
var inviterte. Regionalt
verneombod for anleggs-
bransjen, Nils Graskopf,
var og invitert.

Fra sak 15/92, skademel-

dingar, kan det nemnast at
del var meldt cm 4 skader

sia siste mote, to av skade-
ne forte ikkje til fraver, 27
fraversdagar.

Under handsaminga av
denne saka kom AMU inn

pa ekspiosjonsuiykka som
hende pa Toven veggara-
sje 26. mars 1992 og gjorde
foigjande vedtak;

AMU ber driftsavdelinga

1. sja til at brannfarieg vare
blir lagra i folgje gjeld-
ande regelverk.

2. at inngjerding omkring
Vegvesenet sine eige-
domar er god nok.

3. innskjerpa rutiner for ias-

ing av porfar fil vegsta-
sjonar og veggarasjer.

Sak 16/92, tier lag mellom
anna fore eit tilbod fra

Arbeidsmiljosenteret (AMS)
Trondfieim om eit 40 timars

grunnkurs i AMI. Kurset er
lagt opp etter det nye kurs-
opplegget, og AMS tilbyr a
fialde det som eit internkurs

for Vegvesenet i dei to
Trondelagsfylka og More
og Romsdal i veke nr. 46
og 47. Det vart vedteke a
melde pa 8 deltakarar
(arbeidsieiarar og verneom

bod).
I det sakalla "Asfaltpro-

sjektet" lag det fore ein rap
port om forureiningsprover
tekne i 1991. Dei aller fleste

provene lag godt under
dei administrative normene.

More og Romsdal var bed-
ne om a ta prover ved
asfaltlegging i Alesund-
stunnelane. Av trafikkmes-

sige arsaker vart arbeidet
gjort om natta. Det synte
seg at det ikkje var rad a
starte ventilasjonsviftene i
Valderoytunnelen. AMU

gjorde her slikt vedtak:
AMU ber driftsavdelinga

konfrollere om rutinene er

gode nok.

I  sak 18 gjorde AMU
vedfak om a arbeide vidare

med ein ide om a dele uf

ein miljopris.
I sak 20, protokollar fra

andre fylke, vart det vist til
protokoll 3/92 fra Troms fyl

ke, der dei presiserer at det
er arbeidsleiar sitt ansvar a

reagere pa overtidsbruk
som er i strid med lova.

Fra mote nr. 3 den 23.

September 1992 pa Molde
vegstasjon kan det nem
nast foigjande:

Motet vart arrangert
som eit fellesmote med

AMU fra Sogn og Fjordane
med saker som begge fylka
hadde interesse av felles

diskusjon om, HMS-hand-
boka og bedriftsintern attfo-
ring.

Det vart ikkje gjort ved
tak pa fellesmotet, men fyl
ka fekk utveksia erfaringar
om meiningar dei kunne
gjere seg nytte av.

Fra sffirmote for eige
fylke kan nemnast desse
sakene:

Skademeldingar sia sist,

9 skader og 46 fraversda
gar. Det lag og fore ei gra-
fisk framstilling som synte
at sjukefraveret (totalt) for
1. halvar er pa 3,6 %.

Miljopris, det lag fore for-
slag til statutter for miljopris.
AMU vedtok a tilra leiinga a
opprette ein miljopris for
More og Romsdal (fortilset-
fe i Statens vegvesen).

Handlingsplan, foigjan

de plan for 1993-94 vart
vedteken:

Oppl^ring - informasjon
- 40 timars grunnkurs for
verneombod og arbeids
ieiarar.

-  roykdykkarkurs for tun-
nelarbeidarane for arbeids-

start i nye tunnelar.

- halde fram med kurs og
informasjonsverksemd om
AKAN (Arbeidslivets komite
mot alkohol og narkotika).

- forstehjelpskurs.

(Dei to forste bor vere obli-
gatoriske.)

FIMS (helse - miljo - sikker-
heit)

- FIMS-handbokene, hal

de fram med og fullfore
dette arbeidet.

- arbeide for a redusere

sjukefraveref.
-  fastsetje og folgje opp

rutiner for handtering av
helsefarleg stoff og spe-
sialavfall.

Fra andre fylke sine proto
kollar gar det fram at dei og
er opptekne av overtids
bruk, avvikshandsaming,
roykelova.

Det var soknad fra tre

avdelingar om utvida ram
mer for bruk av overtid for

namngjevne arbeidstaka-
rar. Soknadene vart god-
kjente med atterhald, AMU
bed om tilbakemelding, sja
vedtak i sak 27/91.

BEDRIFTSFOTBALL 1992

NESTEN PA TOPP!
Vegvesenets bedriftslag kom til slutt pa andreplass i
arets 7-er-fotball 1. divisjon.

Etter a ledet store deler av sesongen gikk vi pa et par
tap pa slutten av sesongen, og da vi ikke hadde maifor-
skjellen pa var side, kom Julsundvegen 39ers savidtfo-
ran. En noe knapp spillerstail gjorde sitt til at tapene
kom, da vi ikke stilte fulit lag i en av de to kampene.

Likevel ma vi vaere fornoyd med arets sesong. Vi hadde
marginene pa var side nesten hele sesongen. Fem
minutt for slutt i siste kamp sa det ut til a fortsette slik ut
sesongen. Vi hadde uavgjort og greidde oss med det,

men et baklengsmal rett for slutt henviste oss til andre-
plassen.

Neste ar er det bare en plassering som er god nok:

1. plass
De som var med:

Harry Berg, Rolf Arne Hamre, Andre Moltubakk, Terje
Fugelsnes, Odd Arild Lindseth, Jan Nygaard, Kjell
Steinar Sylte, Terje Nordii, Die Eikeland, Frank Bordal,
Stig Brudeseth, Arne Holt, Halgeir Brudeseth.

Halgeir Brudeseth
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SOAR
Jon Isvik, Surna 7. januar

Per Torbjorn Kalvoy, Rensvik 26. januar
Einar Strand, EInesvagen 1. februar
Ingvar Kvande, Surnadal 11. februar
May Elisabet Mjelva, Andalsnes.... 13. februar
Oddbjorn H. Slyngstad, Stranda.... 23. februar

60 AR
Trygve Aker, Groa 17. januar
Jakob Torvik, Bsverfjord 14. februar
Oddvar Toven, Eidsvag 3. mars

SLUTTA I VEGVESENETI

1992

VEGKONTORET

Unni Eriksen Due

KRIFAST

Atle Flem

Einar Hovland

VEGARBEIDSDRIFTA

Ingvill Skogen Djupvik

Vi gratulerer!

PENSJONISTAR 1992
Ole Gussias, Eidsvag
Gunnvall Hafstad, Meisingset
Torvald Hoel, Sunndalsora

Olav Kjell Homlong, Geiranger
Bjarne Kaldhuss^ter, Valldal
Lars K. Lovik, Lauvstad

Nikolai Reiten, Valldal

Daniel Raket, Foldfjorden
Bjarne Svensli, Eidsvag
Nils S^terbo, Surnadal

BEGYNTI VEGVESENET I

1992

VEGARBEIDSDRIFTA

Kare Neras, spesialarbeidar
Fetter Husby, mekanikar
Vigdis Nykrem Royset, reinhaldsbetjent (1.12.1991)

BILTILSYNET

Arild Johnny Stolen, inspektor

Redaksjonen
onskjer alle
ei god jul

og eit godt nytt dr
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VANNRETT 83. Ferdselsare

1 Se ill. 84. NIssemat

15. Roterende golv 87. Smile

16. Forene 88. Kommune i

17. Dessert Telemark

18. Vaeske 90. Skolebarn

20. Naboer 92. 0y i Sverige
21. Mat 95. Ose

25. Unders0ker 96. Fred

29. Sverdlllje 97. Framheve

31. Gj0r 100. Tall

32. Tall 101. Angst

33. Fuglen 104. Ikke

34. Bedrager 105. 7624

35. Fuglen 107. Hovedstad 1 Asia

36. Bevis 110. Hundegard

37. Forstavelse 112. Organisasjon
38. Gli 113. Ikke tale om

40. Hus 114. Handtak

43. Dregg 115. Verdi

44. Stige 117. Vokalen

46. Se ill. 119. Se ill.

50. 1 orden 121. Spansk artikkel
52. Dyr 122. Fait

53. Slag 125. Forsok

54. By i USA 127. Leker

55. Besette 128. Tobakk

57. Like 130. Toy

59. Beseire 131. Tittel

66. Kjerefil 133. Tilbe

68. Klar 135. Ved

69. Plante 136. Elv i Italia

71. Tre 137. Handredskap

73. Fuglen 138. Lite hus

75. Ujevn 139. Senke

76. Naboer 141. Ferdselsare

77. Kone 145. Opptre
81. Yte 146. Se ill.

82. Tall

LODDRETT

1. Matrett

2. Medspiller
3. S0ke

4. Presang
5. Retning
6. Uavgjort
7. Kjelden
8. Le

9. Alene

10. Title I

11. Sanger
12. By 1 Danmark
13. Pikenavn

14. Rose (omv.)
19. Asside
22. Omgang
23. Turistveg
24. Se ill.

25. Okse

26. Hoytid
27. Elte

28. Treffer

30. Hund

34. Eie

39. Irland

41. Alkohol

42. Japansk skuespill
45. Rasene

47. Darlig
48. Muse

49. Hund

51. Overtre

53. Se ill.

56. Fellesskap
57. Se ill.

58. Snedige
60. Fin

61. Ordne

62. Kjerne

63. Kjerneved
64. Maltid

65. Gullmynt

67. Floteost

70. Nyn. pronomen
72. Ytrer

74. Guttenavn

78. Bakst

79. Nyre
80. Belegg
85. Legemsdal
86. Said (omv.)
88. Litt

89. Via

91. Byggeplass
93. Aristokrati

94. Pronomen

98. Dans

99. Gresk bokstav

102. Rydderedskap
103. Kvarter

106. Bat

108. Del av Oslo

109. Bindeord

111. Avgift
112. Fortone

116. Hylle
118. Mesterskap
119. Bitter

120. Innvendingen

121. Bat (omv.)
122. Besia

123. Nyn. art.
124. Sprengstoff
126. Drikk

128. Parti

129. Farbar

132. Trasker

134. Flirer

135. Skip
137. Etse

140. Slagsted
142. Departement
143. Intervju
144. Flatemal.
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L0SNING PA
'VEGKRYSS NR. 3-92 '

Vinnere ble:

1. Astri Gjovikli, Molde
2. Egil Bakke, Molde
3. Bjerg Talberg Runde, Skjevik

Vi gratulerer vinnerne!
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KRYSSORD av konsulent Terje Haug

r

4-<? i&O

103 liow

ll(> 1117

13E 1133

De tre f0rste riktige losninger premieres
med 2 Flaxlodd

Lesningen legges i konvolutt merket
"Vegkryss nr. 4 - 92" og sendes

Vegkontoret
Fylkeshuset
6400 Molde

innen 27. januar 1993

Innsender;.

Adresse;

Postnr.; Poststed:
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